

FOR IMMEDIATE RELEASE: August 28, 2015

LOCAL GIRL GUIDES OPEN NEW UNITS IN MONTREAL'S CITY CENTRE *Guiding returns downtown!*

Montreal, Quebec – August 28, 2015– Girl Guides of Canada-Guides du Canada Québec Council (GGC) will be opening new units this fall in Montréal's Milton Park and Plateau-Mile-End neighbourhoods. Open to all girls aged 5 to 17, the multi-Branch unit in Mile-End will offer the traditional Guiding program, that teaches girls to be confident, courageous and resourceful through community service projects, games, camping and other fun activities. Similarly, a Guide unit for girls 9 to 11 will follow the same program in a different location.

Guide meetings will be held evenings from 6:30 to 8:30 p.m. in the Milton Park area and an Information Session for girls and their families is Thursday, September 10th, at the Yellow Door, 3625 Rue Aylmer, at 6:30 p.m. The multi-age unit will meet Saturday mornings at the Paroisse St Denis, 454 Ave Laurier E. starting September 12th. Both units will be run in English and French.

Registration for both units in the upcoming Guiding year is \$135, but girls are welcome to try two meetings for free. The online registration portal is available at register.girlguides.ca. These units offer Guiding to girls who live in Montréal's city centres from the Plateau-Mont-Royal, Outremont, Mile-End and surrounding boroughs. All girls are welcome.

Sharing a neighbourhood with universities, organizations and parks will enable many opportunities for innovative programs as well as engagement with the surrounding communities in field trips and community service projects. Girls in these units will be led by motivated Guiders with skills and expertise ranging from science and technology to arts and camping. All Guiders and non-member volunteers involved with GGC submit to a Police Record Check and other organizational screening.

Provincial Commissioner, Valerie Zaloum, said "We're looking forward to spreading Girl Greatness across Montreal's downtown. There's a grassroots Guiding community there getting ready to bloom."

About Girl Guides of Canada-Guides du Canada, Québec Council

Girl Guides of Canada-Guides du Canada is a movement of girls and women that challenges its members in their personal development and empowers them to be responsible citizens. Our mission is to encourage girls to be confident, courageous and resourceful, and to make a difference in the world.

In Guiding, girls form lifelong friendships while they practice teamwork skills, pushing their own limits to achieve the goals they've set for themselves. Girl Guides of Canada strives to ensure environments where girls and women from all walks of life, identities and lived experiences feel a sense of belonging and can fully participate.

-30-

For more information, please contact:

Ali Moenck

Coordinator – Communications and Public Relations

Girl Guides of Canada – Québec Council

1-800-565-8111 | communications@guidesquebec.ca

www.guidesquebec.ca | facebook.com/guidesquebec | [@guidesquebec](https://twitter.com/guidesquebec)

Girl Greatness Starts Here!

guidesquebec.ca
guidesQCblog



POUR DIFFUSION IMMÉDIATE: le 28 août, 2015

GUIDES DU CANADA OUVRE DEUX NOUVELLES UNITÉS AU CENTRE-VILLE *Le mouvement guide retourne au centre-ville!*

Montréal, le 18 août, 2015– Guides du Canada – Conseil du Québec ouvre deux nouvelles unités au centre-ville de Montréal. Une unité de Guides à Milton Park et une unité de plusieurs branches à Mile-End accueilleront des filles du centre-ville, Plateau-Mont-Royal et Mile-End en automne pour les filles âgées de 5 à 17 ans. Les activités des deux unités suivront la programmation du mouvement guide qui encourage les filles à avoir l'assurance, l'initiative et du courage au moyen des projets de service communautaire, jeux actifs, activités en plein air et du camping.

Les réunions de l'unité Guide à Milton Park se dérouleront les jeudis soirs de 18 h 30 à 20 h 30 pour les filles âgées de 9 ans à 11 ans. Une session d'informations aura lieu jeudi, le 10 septembre à La Porte Jaune 3625, rue Aylmer à 18 h 30. Les réunions de l'unité de plusieurs branches auront lieu les samedis matins au Paroisse St Denis, 454, avenue Laurier commençant le 12 septembre.

Inscription pour l'année 2015-2016 coûte 135,00 \$ mais chaque fille peut essayer deux réunions gratuitement. Le portail d'inscription est disponible à register.girlguides.ca Ces unités offrent le mouvement guide aux filles qui demeurent aux quartiers du Plateau-Mont-Royal, Mile-End, Outremont et les environs. Les unités fonctionneront en anglais et français.

Grâce aux universités, organismes communautaires et parcs avoisinante, les quartiers du Milton Park et de Plateau-Mile-End ont beaucoup à offrir les filles. Les unités vont découvrir les institutions, les organismes et les espaces verts des quartiers pendant les excursions et projets de services communautaires. Des cheftaines dynamiques géreront les unités en incorporant leurs compétences en domaines de sciences, arts et drame. Chaque cheftaine et bénévole qui participent aux activités des filles faut réussir une vérification du dossier policier.

«Les Guides du Canada ont hâte de partager le leadership des filles au centre-ville de Montréal. La communauté de guidisme du centre-ville est prêt à fleurir!» souligne Mme Valerie Zaloum, la commissaire provinciale.

À propos des Guides du Canada

Depuis plus de 100 ans, Girl Guides of Canada–Guides du Canada est le plus important organisme s'adressant exclusivement aux filles. Dans un environnement où les filles et les jeunes femmes se sentent en sécurité, respectées, soutenues et inspirées, les filles apprennent à développer les compétences, les ressources et les qualités dont elles ont besoin pour accomplir de grandes choses. Les Guides du Canada offre un environnement favorisant le sentiment d'appartenance et la participation pleine et entière des filles et des femmes, quelles que soient leur origine, leur identité ou leurs expériences de vie.

-30-

Pour plus d'informations, communiquez avec:

Ali Moenck

Coordonnatrice des communications et des relations publiques

Guides du Canada - Conseil du Québec

1-800-565-8111 | communications@guidesquebec.ca

www.guidesquebec.ca | facebook.com/guidesquebec | [@guidesquebec](https://twitter.com/guidesquebec)